
1.jaanuarist on ka seal 

muutuseid oodata, kuid 

sellest jªrgmistes lehtedes.  

Muutub ka meie maakond. 

Iseenesest oleme varemgi 

J»gevamaa alla kuulunud ja 

ega see meid ennast paigast 

nihuta. Kindlasti ootame aga 

¿he asjana ka lªbim»eldud 

¿histransporti, mis aitaks uue 

maakonnaga ka mugavamalt 

kontaktis olla.  

Kogu nende muutuste juures 

p¿¿ame ikka nªha omasid. 

Meie oma inimesi, kes siin 

elavad. Me ei peagi alati 

k»igega n»us olema, aga 

omad on omad. Oleme koos. 

Tegutseme koos. Kuulame ja 

suhtleme. Kohaneme koos. 

Lªheme oma piirkonna eest 

vªlja. Oleme uhked meie 

saavutuste ja olemasoleva 

¿le. 

Et ñmeieò oleks ka suures 

vallas ñmeieò! 

 

Awwinorm 

Suvi lªbi. Kool algas. 

Puhkused ka otsas. Tasapisi 

on vaja loksuda s¿gisesse 

rutiini ja harjuda ¿ha 

vªheneva valgusega. ¦ldse ei 

tahaks, eksole. Liiati oli suvi, 

nagu ta oli. 

Igatahes lªheb maailm edasi 

ja maha astuda me ei saa. 

Suuremad muutused on ees 

ja meie osa on siin vaid 

k»igeks v»imalikult hªsti 

valmis olla. 

Alustame sellest, mis jªªb. 

Nªiteks kooliaasta algus. V»i 

meie toredad kultuuritradit-

sioonid. Jªªb meie puhkpilli-

muusika. Jªªvad meie vah-

vad ja tººkad noored. Jªªvad 

meie pisikesed, kuid 

kokkuhoidvad k¿lad. Jªªvad 

meie inimesed - oma heade 

k¿lgede ja kiiksudega. Las 

olla. Ikkagi meie omad.  

Mis muutub? T»enªoliselt 

hoiate kªes eel-eelviimast 

ajalehte ñAwwinormò. ¦ks 

number ilmub veel pªrast 

valimisi oktoobri l»pus ja 

viimane detsembris. Vªhe-

malt nii on hetkel plaan. 

Valimised. Nendega muutub 

pªris palju. Mis muutub? 

Kuidas muutub? Paremaks 

v»i halvemaks? Eks see 

s»ltub k»ik valijatest. Iga 

hªªl on oluline ja on ennegi 

juhtunud, et ¿ks hªªl 

otsustab, kes volikokku saab. 

Muidugi muutub k»vasti ka 

volikogu tºº. Muutuvad 

tººv»tted ja keskkond: enam 

ei ole ¿mber omasid, kes ehk 

igast veakesest kinni ei 

v»taks. K»ik on k»igi luubi 

all ja eristuvad suuremalt 

erinevad arvamused. Vªiksed 

ñmeiedò peavad kokku saa-

ma ¿heks suureks ñmeieksò, 

aga kasvuraskuseid tuleb sel 

teel kindlasti ette.   

Volikogu nimetab ametisse 

ka uue vallavanema. On see 

meite mees v»i mujalt, nªitab 

taas aeg ja valijate soovid.  

Praegused vallaametnikud 

tººtavad oma positsioonidel 

aasta l»puni kindlasti. 
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OLULINE 

¶ Valimised tulekul 

¶ Ohtlikud jªªtmed 

kodust ªra! 

¶ Koolinoorte p»nev 

elu 

¶ Kokkuv»te voli-

kogu neljast aastast 

¶ Avinurme on ¿ks 

kultuurne koht! 



Oluliste teemade arenguid tutvustab Aivar Saarela 

K»nnitee ehitusest on nii mit-

mes lehes kirjutatud, et hak-

kab vist juba lugejat ªra 

t¿¿tama. Loodan, et see on ka 

viimane leht, kus see on veel 

nii pªevakajaline. K»nnitee on 

olnud teemaks viimased k¿m-

mekond aastat. Viimased paar 

aastat oleme rªªkinud sellest 

kui reaalsusest. V»ib ºelda, et 

praeguseks on k»ik takistused 

murtud ja jªªnud on vormis-

tamise k¿simus. Paljudel on 

siiski jªªnud »hku m»ned k¿-

simused, millele p¿¿an siin-

kohal vastused anda. Alustan 

ehk tagantpoolt, nimelt k»nni-

tee valmimise tªhtajast. K»n-

nitee valmimise tªhtaeg oli 

31.08.2017. Et objekt polnud 

selleks ajaks valmis, on p»h-

juseid palju. Tegelikult oli see 

alguses ette nªha, sest kok-

kulepete saavutamine Telia ja 

Elektrileviga v»ttis ¿tlemata 

palju aega ja energiat. Arvan, 

et see peaaegu 1,5 kuu pik-

kune viibimine tººde algul on 

¿ks p»hilisi p»hjuseid, miks 

pidime EASilt ¿he kuu jagu 

pikendust taotlema. Kindlasti 

oli veel vªga palju vªikeseid 

n¿ansse, mida projekteerija 

polnud ette nªinud v»i vªlja-

pakutud lahendus ikkagi 

reaalses elus ei sobinud. Nen-

dest ¿ks moment oli kindlasti 

Rakvere tªnava ªªrsete maja-

pidamiste liigvee ªrajuhtimise 

lahendamine. Sellele lisandu-

sid ka naabrite erimeelsused, 

kuidas vett ªra juhtida: kraa-

viga v»i drenaaģiga. Valla-

valitsuse poolelt oleme teinud 

meist  k»ik, et oleks saavu-

tatud maksimaalne tulemus ja 

ka k»nnitee ªªrde jªªvate kin-

nistute omanikud oleksid ra-

hul. Omavaheliste arutelude 

tulemusena oleme ikka leid-

nud lahenduse, mis rahuldab 

k»iki osapooli. Vªga suur abi 

on olnud kinnistuomanike tª-

helepanekutest ja infost prob-

leemide t»statamisel ja la-

henduse leidmisel. Suur tªnu 

neile! 

Kuigi tººd on pikale veninud, 

tuleb ¿ldjoontes asjade kªigu-

ga rahul olla. Loodan, et sep-

tembrikuuga saab  k»nnitee 

selle etapi ehitamisele joone 

alla t»mmata. K»nnitee ehi-

tamise kªigus paigaldati uus 

Telia sidekaabel ja vahejaa-

mad, mille tulemusel kind-

lasti paraneb Telia klientidele 

TV- ja internetisignaal. Natu-

ke kahju on sellest, et praegu 

jªid  paika  m»ned Elektrilevi 

postid, mis tªnavavaadet just 

ei kaunista. Siinkohal saan 

ºelda, et Elektrileviga lªbi 

rªªkides jªi kokkulepe, et 

need elektripostid paigutatak-

se ¿mber, teest eemale, teise-

le poole kinnistuid. K»nnitee 

ehituse tulemusel Avinurme 

sellel l»igul muutub jalakªi-

jate ja ratturite liikumine olu-

liselt turvalisemaks. N¿¿d 

tuleb hakata m»tlema 

k»nnitee jªtkuprojektidele. 

Normaalne oleks, et kerg-

liiklustee oleks Maetsma sil-

last kuni Pªrniku ringteeni.  

 

K»nnitee ehitus oli k¿ll vªga 

oluline, aga kaugeltki mitte 

ainuke teema. Viimased aas-

tad on kªinud tºº valla 

¿ldplaneeringuga ja bussijaa-

maesise vªljaku detailplanee-

ringuga. Detailplaneering on 

tªnaseks pªevaks kehtestatud, 

kªivad ettevalmistavad tege-

vused bussijaama vªljaku ja 

bussiootepaviljoni projektee-

rimiseks. 

Pªevakorral on hetkel ka 

Ăpuiduseinañ teisaldamine 

Elulaadikeskuse parki, kuhu 

oli see kunagi ka planeeritud.  

Kahjuks puiduseina taga ole-

vat puud ei ole spetsialistide 

hinnangul v»imalik ¿mber is-

tutada, kuid kindlasti istu-

tatakse uus puu seina uue 

asukoha juurde. 

Ka ¿ldplaneeringuga oleme 

j»udnud l»pule. Praeguseks 

on jªªnud ainult Keskonna-

ameti poolne n»ustumise/

mitten»ustumise otsus Avij»e 

ªªrse ehituskeeluvººndi vª-

hendamise kohta ja maavalit-

suse poolne jªrelvalve otsus. 

 

Pikki aastaid on paljude 

elanike mure ¿hisveevªrk ja -

kanalisatsioon. Ka selles 

valdkonnas on hªid uudiseid. 

Nimelt esitas Avinurme Val-

lavalitsus kaks projekti:  

 

1) ligi 900000 eurole KIKôile 

koostººs Emaj»e Veevªrgiga 

- Avinurme aleviku vee- ja 

kanalisatsioonitrasside 

vªljaehitamine; 

2) ligi 120000 eurole 

INTERREGôile koostººs T¦ 

Geoloogia Instituudiga ï 

Pªrniku piirkonna reovee 

kanaliseerimine ja 

puhastamine tehismªrgalal 

AKTUAALNE 

p»hinevas puhastis. 

 

KIKôi projekt sai rahastuse ja 

praegu kªib projekteerimis-

ehitushanke ettevalmistami-

ne. Kui k»ik laabub ja suuri 

vaidlustusi ei tule, siis lªheb 

Ăkopp maaseñ 2018.a keva-

del. Selle projekti realisee-

rimisega peaks saama vee- ja 

kanalisatsiooniprobleemidele 

lahenduse enamik Avinurme 

aleviku majapidamisi. 

 

Aivar Saarela 

Vallavanem 

K¦TTEPERIOOD ALGAB - KAS 

K¦TTEKOLDED ON  KORRAS? 
 

Igal aastal saab paarsada tulekahju alguse suitsul»»ris s¿ttinud 

tahmast. K»ik taolised p»lengud on v»imalik ªra hoida 

korstnate ja k¿ttekehade regulaarse puhastamise ja 

hooldamisega. 

 

Teavet korstnap¿hkija tellimise kohta saad k¿sida pªªsteala 

infotelefonilt 1524. Korstnap¿hkijate kontakte on v»imalik 

leida ka lehelt www.korsten.ee. ¦htlasi tuletame meelde, et 

korstnap¿hkijal peab olema kutsetunnistus. Selle kehtivust 

tuleb enne tºº tellimist kindlasti  kontrollida kutsekoja 

kodulehel. 

 

¦htlasi saad sellest tabelist kontrollida, millised tºid erineva 

kutsetunnistusega korstnap¿hkijad v»ivad teostada. 

 

Pªrast hooldustºid koostab korstnap¿hkija akti, kus on kirjas 

tehtud tººd ning korstnap¿hkija kutsetunnistuse number. Nii 

tellija kui korstnap¿hkija kirjutavad aktile alla. ìnnetuse 

korral pead nt kindlustush¿vitise saamiseks t»endama, et 

k¿ttekolded olid hooldatud. Seepªrast tuleb akt kindlasti 

sªilitada. 

K¿lmal ajal tuleb eriti jªlgida katlamajade tuleohutust ja 

korrasolekut. Rikete t»ttu v»ib k¿tteta jªªda palju maju. Sellel 

v»ivad olla vªga t»sised tagajªrjed. 

 

ìnnetuste vªltimiseks soovitame 

¶ hooldada katlaid ja k¿ttes¿steeme ettenªhtud ajal, kuna 

maksimaalsetel koormustel tººtavad k¿tteseadmed 

eeldavad ideaalset korrasolekut; 

¶ k¿tta katlaid ainult kvaliteetainega; 

¶ jªlgida k¿devaid katlaid k¿lmal ajal tavalisest hoolsamalt. 

 

Allikas: Pªªsteamet 



Vallavalitsus 

Vªljastati kaeveluba AS-le E. Strauss Avinurmes V»idu tn 16 

maa-alal  kaevamiseks, et saaks lahendatud V»idu tn 3 asuva 

tººstuse avariiline olukord- remonditud elektrikaabel. 

Ehitusalaste teatiste ja ehitusloa menetlemine hajaasustuse 

projektidele. 

Kaire Erkmann  ehitusteatis  Kiigemªe talu,  Alekere k¿la  

kanalisatsioonis¿steemi paigaldamine. 

Maive Mein ehitusteatised vees¿steemi rajamiseks ja septiku 

paigaldamiseks Veski talu, Vadi k¿la. 

Tarmo Oja  kanalisatsioonis¿steemi paigaldamise ehitusteatis  

Uuevªljara talu K»veriku 

Leeda Ots ehitusloa vªljastamine puurkaevu rajamiseks 

Tagametsa talus Lepiksaares 

Projekteerimistingimuste vªljastamine  

Eltel Networks AS mastiv»imsusl¿litite paigaldamine ning 10 

kV »huliini demonteerimine (Ulvi-Laekannu piirkond)  

Elektrilevi O¦ hakkab rekonstrueerima alevikus Rakvere 

tªnava  alajaama.  

A.Uġakov ehitusluba K»rvemetsa k¿la K»rvera majavalduse 

rekonstrueerimiseks,  

ehitusluba Disc Colfi vªljaku  rajamiseks Avinurme  staadioni 

maa-alale 

Reservfondist raha suunamine 

Suunati reservfondist MT¦ KHS Nurmetuled  200û 

(kontrabassi kontserdid) 200û (heakorratººdeks staadionil) 

ning Maetsma k¿la  rahvapeo toetamiseks  100û, valimiste 

korraldamiseks 3 000û, Ulvi mªnguvªljaku toetamiseks 100û. 

Korraldati lihthange ĂHakkepuidu ostmine  k¿tteperioodiks 

2017/2018Ă Parim pakkuja O¦ Redang summas 9,06 m3 

( koos km ) 

Suunati Avinurme T¿nnilaada tulust tªiendav tasu piletim¿¿gi 

korraldajatele: MT¦ Adraku K¿laselts 100û, MT¦  Muusika- 

lauluselts Metsakaja  200û, FIE Maarika Schasmin  200û, 

MT¦  Ulvi Naiste ¦hendus 100û 

K¿siti hinnapakkumist Avinurme bussiootepaviljoni 

p»hiprojekti koostamiseks. Pakkumused esitasid AS 

Arhidektuurib¿roo STUDIO, Arhitektuurib¿roo Studio 

Paralleel O¦ ning  O¦ Raul Vaiksoo Arhitektuurib¿roo . 

Parimat ei valitud, esitati tªiendav hinnapakkumise k¿simine 

Tiit Sillale ja Kaie Ennole.  

Anti n»usolek kinnisasjaga liitmiseks sobiva maa erastamiseks  

V»idu tn 31a liidetakse V»idu tn 31 kinnistuga , erastatava 

maa suurus 1334 m2 

Korraldamisel on Avinurme Kultuurikeskuse remont: saali 

vªrvimine RAM Builder O¦ summas 7 500û, katuse osaline 

uuendamine SKVT Puit O¦ summas 4 800û, akende 

vªrvimine Nurmesko Ehitus O¦ summas 3 500û. 

 

Vallavolikogu  

Arutati Avinurme valla haridusasutuste valmisolekut uueks 

2017/2018 »ppeaastaks. 

Kinnitati Avinurme valla huvitegevuse ja huvihariduse 

tegevuskava kinnitamine   

Avinurme kava kokkuv»te aastateks 2017-2018: 

Uute huviringide  loomiseks  (tants, kunst,  noorte pªªstjate 

tegevus) 28 000û (personalikulu ja vahendid) 

Mustvee Muusikakooli Avinurme filiaali toetuseks 28 000û 

(personalikulu ja vahendid) 

Noortekeskuse loomine 2018. aastal 10 000û  

Toetusfondi loomine 7 000û toimetulekuraskuses perede laste 

huvitegevuse toetamiseks 

Transpordi organiseerimiseks 7 000û ning tegutsevatele 

ringidele toetus 8 391û 

Muudeti Avinurme, Kasepªª, Lohusuu ja Saare valla ning 

Mustvee linna ¿hinemislepingu punkti 6.13. 

Kui valla v»i linna ametiasutuses tººtava ametniku v»i tººtaja 

ametist vabastamine toimub seoses haldusterritoriaalse 

korralduse muutmisest tuleneva ameti- v»i tººkoha 

koondamisega, v»ib ametnikule v»i tººtajale volikogu otsusega 

maksta ametist vabastamisel h¿vitist v»i preemiat pikaajalise ja 

eeskujuliku teenistus- v»i tºº¿lesannete tªitmise eest kuni 

kolme kuu ametipalga ulatuses, kui ta on tººtanud valla v»i 

linna ametiasutuses ametniku v»i tººtajana kaks kuni kaheksa 

aastat, ja kuni kuue kuu ametipalga ulatuses, kui ta on tººtanud 

ametniku v»i tººtajana rohkem kui kaheksa aastat. 

Tutvuti Mustvee valla p»himªªruse ja Mustvee valla eelarvest 

toetuste eraldamise korra eeln»udega. 

Tuvastati Pªrniku korteri 2-5 peremehetus. 

Otsustati m¿¿a Kaevussaare k¿las asuva Kaunissaare 

maa¿ksus otsustuskorras hinnaga 860 û  

 

Vallavolikogu ja vallavalitsuse info 

AMETLIKUD TEATED 

AVINURME VALLAS 

16.septembril 2017 

OHTLIKE J  TMETE KOGUMISAKTSIOON 

 

Kogumisaktsiooni kªigus v»etakse vastu elanikelt 

TASUTA jªrgmist liiki ohtlikke jªªtmeid: 

vanad pªevavalgustuslambid, elavh»bedat  

sisaldavad jªªtmed, vanad ravimid, »lijªªtmed  

(vedelad) ja »lifiltrid, vanad aerosoolipudeleid,  

lahustijªªtmed, liimijªªtmed, ohtlike ainetega  

saastunud p¿hkmed, taimekaitsevahendite jªªgid, 

vªrvi- ja lakijªªtmed, olmekeemia jªªgid ja  

kahjulike ainetega saastunud taara jne. 

NB! elektri- ja elektroonikaseadmeid vastu EI VìETA! 

 

Kogumisring liigub ja peatub jªrgmise ajagraafiku  

alusel: 

10.00-10.20 Ulvi k¿la rahvamaja juures 

10.30-10.45 Pªrniku parkla 

10.55-11.10 Avinurme alevik, ¥ºbiku 2a 

11.20-11.35 Maetsma k¿la k¿lakeskus 

11.45-12.00 Vadi k¿la koolihoone juures 

 

Rahaliselt toetab SA Keskkonnainvesteeringute  

Keskus ja Avinurme Vallavalitsus. 

Ohtlike jªªtmete kogumisringi teostab AS 

Epler&Lorenz. 

 

Avinurme info: Arvi Liiv, tel + 372 5341 8723,  

e-mail: arvi@avinurme.ee  



Kokkuvõte volikogu nelja aasta tööst 

Neli volikogu tººaastat on 

j»udmas l»pusirgele ning 15. 

oktoobril toimuvatel kohalike 

omavalitsuse valimistel valib 

vallarahvas omale uue juhtor-

gani, Mustvee Vallavolikogu, 

mis on 21-liikmeline. Avinur-

me valimisringkonnale on  

uues volikogus ette nªhtud 5 

mandaati ehk meilt pªªseb 

volikokku viis inimest saadud 

hªªlte alusel. 

Jªrgnevalt p¿¿an l¿hidalt kok-

ku v»tta Avinurme Vallavoli-

kogu nelja aasta tºº. Tªnaseks 

on toimunud  50  volikogu 

istungit, mille kªigus andsime 

vªlja hulga mªªruseid ja 

otsuseid. Enamus »igusakti-

dest kªsitles teemasid, mille 

otsustamine ja ¿lesannete 

lahendamine on seadusega 

antud volikogu ainupªdevusse 

ja mis aastast aastasse kordu-

vad:  eelarve vastuv»tmine, 

aastaaruande kinnitamine, de-

tailplaneeringute algatamised, 

kehtestamised ja vastuv»t-

mised, kohanimede mªªrami-

sed, maa munitsipaaloman-

disse taotlemised, erinevate 

kordade ja eeskirjade kehtes-

tamised. 

Tªhtsamad k¿simused on 

kindlasti olnud seotud eelar-

vetega. Arvestades ¿ldist ras-

ket majanduslikku olukorda, 

nendin rahuldustundega, et 

meie vald ei ole kordagi pida-

nud vastu v»tma negatiivset 

eelarvet ja eelarve koostami-

sel on arvestatud v»imalusel 

k»ikide vajaduste ja soovide-

ga. 

Avinurme aleviku ohutu liik-

luskorralduse ja turvalisuse 

tagamiseks on aastaid olnud 

jutuks kergliiklustee rajamine. 

2014. aasta oktoobris andis 

volikogu garantii ĂAvinurme 

kergliiklustee I etapi rajami-

neñ omaosaluse rahastamiseks 

ning 2016. aasta aprillis otsus-

tati Avinurme valla eelarvest 

EAS-ile esitatud projekti 

ĂAvinurme kergliiklustee I 

etapi rajamineñ omaosaluse 

rahastamine summas kuni 206 

244 eurot. Kergliiklustee ehi-

tustººd algasid selle aasta 

kevadel ning l»pevad 

septembris 2017.  Loodame, 

et meie kauaoodatud k»nnitee 

saab k»ikide osapoolte heaks-

kiidu ning liiklemine Avinur-

mes muutub turvalisemaks. 

Renoveeritud koolimaja k»r-

val asuv spordihoone on sa-

muti olnud aastaid ¿heks 

murelapseks. Avinurmelased 

on alati sportimist armasta-

nud  ning head ja ohutud 

sportimistingimused on sel-

leks ¿liolulised. Spordihoone 

renoveerimine on ette v»etud 

etapiti ning veebruaris 2015 

esitati EAS-ile  projekt  ĂAvi-

nurme Spordihoone rekonst-

rueerimine II etappĂ  mille 

omaosaluse garanteerimiseks 

andis volikogu heakskiidu 

summas 8043,60 eurot. 

Eelmise aasta l»pus sai uue  

katte ka spordihoone fuajee 

jooksurada, mille tarbeks 

eraldati vahendid reservfon-

dist. Spordirajatistest on 

volikogu veel toetanud  2 000 

euroga  Avinurme skatepargi 

rajamist.  

Suurim struktuurimuudatus-

tega tehtud otsus sai vastu 

v»etud 2015. aasta septemb-

ris, mille kªigus otsustati l»-

petada kahe allasutuse (Avi-

nurme Soojus ja Avinurme 

Vallavarahaldus) tegevus val-

la allasutusena, seisuga 

31.12.2015.  Uus struktuur 

kinnitati  alates 01.01.2016, 

mille kªigus loodi  majandus-

n»uniku  ametikoht ja  maa-

n»unik nimetati ¿mber  aren-

dusn»unikuks. 

Avinurme valla  ¿ldplanee-

ringu koostamine ja keskkon-

nam»ju strateegiline hinda-

mine sai algatatud 2015. aasta 

septembris. Tªnaseks on ¿ld-

planeering volikogu poolt 

vastu v»etud ning toimunud 

on  avalik vªljapanek ja aru-

telu. Volikogul seisab ees 

veel ¿ldplaneeringu kehtes-

tamine. 

Avinurme valla ¿hisveevªrgi 

ja- kanalisatsiooni arenguka-

va on kinnitatud aastateks 

2015-2026. Selle aasta veeb-

ruaris sai  intensiivselt aruta-

tud ¿hisveevªrgi- ja kana-

lisatsiooni edasist arendamist 

ning oleme j»udnud operaa-

torfirmaga kokkuleppele, et 

teostame lªhiaastatel investee-

ringud alevikus v»imalikult 

suures mahus.  Volikogu on 

vªljastanud garantiikirja  Avi-

nurme valla omaosaluseks  

AS Emaj»e Veevªrk poolt 

esitatud KIK-i projektis 

ĂAvinurme aleviku ¿hisvee-

vªrgi ja- kanalisatsiooni re-

konstrueerimine ning laien-

damineò summas 120 000 

eurot. Loodame, et jªrgmisel 

aastal ehitustººd algavad ning 

Avinurme alevik saab tervi-

kuna kaetud uue vee ï ja 

kanalisatsioonis¿steemiga. 

Eelmise aasta mªrtsikuu voli-

kogu otsusega kingiti MT¦-le 

Avinurme Pritsimeeste Selts 

depoohoone, augustikuus eral-

dati  MT¦-le Avij»e Selts 

2000 eurot relsside ostmiseks. 

Samuti oleme andnud 

n»usoleku  SA Mustvee 

Tervis taotlusele, osalemaks  

5%-lise omaosalusega uue 

tervisekeskuse rajamisel. 

Kahjuks on tervisekeskuse 

projekteerimine ja ehitamine 

tªnaseks ummikusse jooks-

nud, kuid tººd tehakse selle 

VOLIKOGU 

nimel, et projekt siiski 

»nnestuks.  

Seoses suurte projektidega  ja 

investeeringutega Avinurme 

alevikus on kahjuks tagaplaa-

nile jªªnud meie k¿lad. 

Mªrkida saab ainult Ulvi k¿la 

tªnavavalgustuse renovee-

rimist ja bussiootepaviljoni 

paigaldamist. Selleks, et meie 

k¿lad areneksid ja oleksid 

eluj»us, on edaspidi kindlasti 

vaja rohkem teha koostººd 

ning pººrata k¿ladele suure-

mat tªhelepanu. Konkreetsed 

sisendid on siinkohal 

vajalikud ka k¿lade endi 

poolt. 

Haldusreform  on olnud voli-

kogus pªevakorral viimased 

kaks aastat. 2015. aasta ok-

toobris saime ettepaneku 

Iisaku Vallavalitsuselt  ¿hine-

da Alutaguse piirkonnaga ja 

2016. aasta alguses saime 

ettepaneku  Mustvee Linna-

valitsuselt koostºº algatami-

seks haldusreformi etteval-

mistamisel. Volikogu seisu-

koht oli, et lªbirªªkimisi pea-

me m»lemal suunal. Juunis 

2016 toimusid seoses haldus-

reformiga rahvakoosolekud. 

Avinurmel oli valida kahe 

suuna vahel, kas Alutaguse 

v»i Peipsi suunal. Rahva 

otsus ja volikogu liikmete 

Avinurme valla viimane volikogu. 

Tagareas: Verner Mºlder, J¿ri-Henn Uuetoa, Krista Pedak, Arvi 

Pihlak, Aivar Pakkas 

Esireas: Helju Paas, Tiiu Kruus, Anne Paas, Ants Rummel, 

Aleksei Mªnniste, Mari-Liis Tikerperi 



Jªrjest rohkem metsaomanikke pººrdub Metsa¿histu poole n»u 

saamiseks ja on usaldanud metsade majandamise otsuste 

tegemisel Metsa¿histu soovitusi. 

Metsa¿histu on mittetulundus¿hing, mille liikmed on metsamaa 

omanikest f¿¿silised v»i juriidilised isikud ning mille eesmªrk 

on pakkuda metsandusalast n»u oma liikmetele. 

 

Metsa¿histu pakub oma liikmetele jªrgmisi teenuseid: 

 

¶ Metsa korraldamine  

¶ Metsandusalane ¿ld- ja personaaln»ustamine, 

metsamajanduskava koostamine ja toetuste taotlemine. 

¶ ìppepªevade organiseerimine.  

¶ Metsa kasutamine 

¶ K»ik metsa raiest kuni puidu m¿¿gini - raietºº, hooldus- ja 

uuendusraie, raieala ettevalmistamine, raietºº jªrelvalve, 

raielangi korrastamine pªrast raiet ja puidu m¿¿k. Aitame ka 

raie»iguse ja metsakinnistute enampakkumistega.  

¶ Metsa kasvatamine  

¶ Metsauuendustººd, maapinna ettevalmistus, istutusmaterjali 

m¿¿k, istutamise korraldamine ja istutatud taimede 

(metsakultuuri) hooldamine. 

¶ Metsa kaitsmine. Kaitseme metsa, kasutades »igeid tººv»tteid 

ja kaitseme metsaomanikke, seistes nende »iguste eest. 

  

¦hine rohkem kui kolmesaja metsaomanikuga  

Kui ka Sinul on metsamaad ning vajad lisainfot, abi 

metsatººdega v»i soovid lihtsalt n»u pidada, siis astu 

Metsa¿histu liikmeks.  

 

Sinu lªhim metsa¿histu on Virumaa Metsa¿histu, mis tegutseb 

2001. aastast ja millega on liitunud ¿le kolmesaja 

metsaomaniku.  

Astu lªbi meie kontorist J»hvis aadressiga Rakvere tn. 27, 

helista 5664 0645 v»i k¿lasta meie kodulehte 

virumaa.metsauhistu.ee  

Metsaühistu - metsaomaniku esmane  

nõuandja 

OLULINE TEAVE 

arvamus oli, et  halduster-

ritoriaalse korralduse muut-

mise lªbirªªkimisi jªtkab 

Avinurme vald Peipsi suunal,  

eesmªrgiga moodustada  koos 

Saare, Mustvee, Lohusuu ja 

Kasepªª omavalitsuste ¿hine-

mise tulemusena uus omava-

litsus¿ksus Peipsi piirkonnas.  

21. detsembil 2016  toimus 

viie ¿hineva omavalitsuse 

Avinurme, Kasepªª, Lohusuu 

ja Saare valla ning Mustvee 

linna ¿hine volikogude istung, 

kus kinnitati  ¿hinemisleping  

ja selle lisad. ¦hinemisleping 

allkirjastati  ¿hinevate  oma-

valitsuste  volikogu esimeeste 

ja vallavanemate poolt ning 

¿hineva omavalitsuse nimeks 

on Mustvee vald.  ¦hine-

misleping on k¿ll allkirjas-

tatud, kuid tºº valdkondlikes 

tººr¿hmades ja juhtkomisjonis 

kestab. Otsustamist, koosk»-

lastamist ja lªbirªªkimist va-

javad veel paljud teemad. Tºº 

komisjonides on p»hjalik ning  

konstruktiivne. 

Kas tªnased rahvaesindajad 

tªitsid oma valijate lootusi 

ning suutsid neid vªªrikalt 

esindada, seda teavad need, 

kes volikogu tºid ja tegemisi 

on pidevalt jªlginud. Vaevalt 

saavad volikogu liikmed ise 

oma tººle objektiivset 

hinnangut anda. Volikogu 

esimehena v»in ºelda, et 

volikogu istungitel valitses 

¿ksmeelne ja heatahtlik suh-

tumine nii ¿ksteise kui ka 

vallavalitsuse suhtes. Otsused 

v»eti reeglina vastu ¿he-

hªªlselt ja valla arengust oli 

¿ldiselt ¿hine arusaam. Oma 

¿lesandeid p¿¿ti tªita kohu-

setundlikult niiv»rd, kui seda 

lubas aeg ja oskused. 

Tªnan k»iki volikogu 

liikmeid usalduse eest ning 

vallavalitsuse tººtajaid meel-

diva koostºº eest. 

 

Anne Paas 

Volikogu esimees 

Avinurmes on nüüd disc golfi park! Tule 
mängima! 

O¦ Ehel Veski 8  

Roela teeb elektritºid: valgustus, piksekaitse, 

maandus, p»randak¿te, tªnavavalgustus, 

kªit,hooldus,elektriprojektid jne. 

oyehel@hot.ee 5056078 

Kettagolf v»i disc golf on ¿ha enam populaarsust koguv 

sportlik ajaviide vabas »hus. Nagu paljud ehk juba mªrganud 

on, kerkisid metallist kettidega korvid ka meie staadionile.  

Mªng on j»ukohane vªga erinevas vanuses ja f¿¿silises 

vormis inimestele. Mªngu eesmªrk on saada ketas (lendav 

taldrik) v»imalikult vªheste viskekordadega korvi erinevatel 

radadel. Meie park koosneb ¿heksast rajast ja ¿ldises plaanis 

on sobiv algajatele, ajaviiteks v»i harjutamiseks. Kindlasti 

saab tulevikus ka vªiksemaid v»istluseid korraldada, kuid 

t»sistele mªngijatele v»ib meie park pisut lihtne olla. 

Disc golfi idee algatasid n¿¿dseks Avinurme G¿mnaasiumi 

vilistlased Martin N»lvak, Keit Tammemeri ja Merit Mºlder 

kooli majandus»petuse tunni praktilise ¿lesandena. ìpetaja 

Mari-Liis Tikerperi juhendamisel pandi kokku projekt 

PRIAle. Toetuse leidmise protsess sisaldas endas ka idee 

kaitsmist kohaliku tegevusgrupi ehk Peipsi-Alutaguse 

Koostººkoja  otsustajate ees. Projekt hinnati vªga tugevaks 

ja noored said toetuse.  

Aastaaegade vaheldumise ja asjaajamiste t»ttu v»ttis pargi 

ehitamine aega, kuid n¿¿d on juba m»nda aega k»igil 

v»imalik visketªpsust proovile panna. Hea meel on nªha, et 

pea iga pªev on keegi parki kasutamas.  

Kordaks siinkohal ¿le m»ned olulised reeglid: 

¶ viskekorvid ei ole kindlasti sobilikud ronimiseks; palun 

hoiame neid hªsti 

¶ Mªngitakse spetsiaalsete ketastega; peagi on saadaval 

kettad ka laenutamiseks, kui endal pole - jªlgi infot! 

¶ Viset tehes jªlgi ega keegi viskesuunal ees ole; ªra 

kunagi viska inimeste  v»i loomade suunas; ehituspoe 

poolsel alal jªlgi ka autosid 

¶ P¿¿a oma tegevusega mitte rikkuda rajatªhiseid v»i 

korve.  

¶ Kui mªrkad rajatiste juures midagi katkist, anna teada 

kultuurijuhile v»i projekti asjaosalistele - leiad nad 

nªiteks facebookist.  



Avinurme ìpilasmalev on 

noortele esimest tººkogemust 

ja p»nevat malevasuve pak-

kunud juba viis aastat.  

Maleva algataja oli valla 

sotsiaaln»unik Tiina Tuur. 

Oma »la panid alla Mari-Liis 

Tikerperi ja Marika Schasmin. 

Rahastajaks oli eelnevatel aas-

tatel Avinurme vald, kuid 

sellel aastal osalesime Eesti 

Noorsootºº Keskuse hankes 

ĂNoorte tººsuviñ  ning saime 

sealt ka rahastuse. 

Noored tººtasid 10 tººpªeval 

neli tundi pªevas, millele 

jªrgnes kosutav l»unasººk 

ning vaba aja tegevused.  

Tººd tehti vilja- ja ristiku-

p»ldudel, kus korjati tuule-

kaera, maapirni ja oblikat.   

¦hiselt mªngiti palli, ujuti, 

m»nuleti Kauksi rannas, kªidi 

Kohtla Kaevandusmuuseumis 

ekskursioonil ja safaril ning 

Otepªª Seikluspargis.  Malev 

l»ppes ekskursiooniga Must-

veesse,  kus s»itsime kaatriga  

Peipsi jªrvel. 

Toimus ka Avinurme Maleva 

logo konkurss, mille v»itis 

Kerttu Mºlder. 

 

Suured tªnud  kohalikule  et-

tev»ttele ĂVªljaotsa O¦ñ, kes 

on k»ikidel aastatel noortele 

tººd pakkunud.   

Toetajaks on ka Avinurme 

vald ja Avinurme G¿mnaa-

sium ning  Avinurme G¿m-

naasiumi tublid kokad! 

K»ik malevlased olid vªga 

tublid ja tººkad ja r»»msa-

meelsed!  

Kohtumiseni jªrgmisel aastal 

malevas! 

 

Projektijuht 

Marika Schasmin 

KOOLINOORTE TEGEMISED 

Esireas vasakult paremale  

Margarita  Gurejeva, Kayleen

-Kerbel Traks, Mihkel Pªrn, 

Kaspar T»nissaar,  Emma 

Marie Tooming, Eliise Rohtla, 

Rasmus Jasper Rosar, Sander 

Niinepuu, Markus Kuusk  

 

Tagareas vasakult paremale:  

Rosalie Karro, Andreas 

Vilistus, Harry Abram, 

»petaja Daisi Mªeots, 

Elisabeth Kurg, Kaspar 

Strauss, Marta Mesi, Richard 

Johannes Matso, Miia Mªndla  

Kooliteed alustas 17 õpilast! Soovime Teile vahvat kooliaega! 

Malevasuvi 2017 



Avinurme pasunapoiste tegus aasta 
Taas on Avinurme puhkpilli-

orkestril ja kooli puhkpilli-

klassi »pilastel ¿ks hooaeg 

seljataha jªªnud. See on ol-

nud vªga tegus, esinemiste-

rohke ja meeldejªªv aeg. Ole-

me uhked traditsioonide jªt-

kumise ¿le ja p¿¿ame algaval 

hooajal anda toimetamistele 

veelgi suurema hoo! 

Olles ise pea 35 aastat selles 

karusellis tiirelnud,  on mul 

heameel t»deda - Avinurme 

pasunapoisid on pildil ja meie 

tugevus p»hineb s»prusel, 

erilisel repertuaarivalikul,  tu-

geval tahtel asja edasi viia ja 

soovist oma kodukohta vªªr-

tustada! Seistes ise pillimees-

te ees, tajudes suurt vastutust, 

pakub seda suuremat r»»mu 

iga »nnestumine muusikalisel 

rindel ja mis peamine: oleme 

andnud ka noortele inspirat-

siooni tegelemaks ¿he ªªre-

tult vahva hobiga, mis ehk 

m»nelegi meist kunagi ameti 

kingib. 

Sellel s¿gisel mººdub 10 aas-

tat meie orkestri Ăpeaarhi-

tektñ Heiki Kalause lahku-

misest ja tema suurimast soo-

vist - tºº noortega - tahak-

singi pikemalt rªªkida. Kuna 

sellel aastal lendas pesast 

vªlja jªlle mitmeid tublisid 

noori pillimehi, siis saame 

rªªkida juba uuest p»lvkon-

nast, kes loodetavasti kujun-

davad tulevikus Avinurme 

muusikalist maastikku. Selle 

taga seisab t»eline Avinurme 

patrioot Mare Russak, kes on 

andnud suure t»uke muusika-

liseks arenguks mitmek¿m-

nele noorele oma visa ja tubli 

tººga. Avinurme orkester on 

saanud juurde palju hªid ja 

toredaid noori muusikuid. 

Selle suve kulminatsiooniks 

oli jªrjekordne noorte laulu- 

ja tantsupidu, millest me osa 

v»tsime oma vªikese kooli- 

orkestriga. Saime t»eliselt uh-

ked olla, et ka nii vªikesest 

kohast olime vªljas pªris oma 

orkestriga. Suureks peame 

oma asjad m»tlema ja tegema 

ikka ise ning tegelikult on ju 

hea tahte puhul see k»ik ka  

v»imalik. Minu s¿gav kum-

mardus Sulle, Mare. Loodan, 

et Sinu vaim ja tahe ei rauge ja 

uus »ppeaasta toob palju kor-

daminekuid! 

Uue »ppeaasta alguseks oleme 

teinud jªlle sammukese edasi 

ka pilli»ppes. Sellest aastast 

liitusime Mustvee Muusika-

kooliga ja p¿¿ame anda veel 

suurema panuse v»imalda-

maks lastel j»uda muusikani 

lªbi erinevate instrumentide. 

Iga algus on raske ja meie 

¿lesanne »petajatena on luua 

parimad tingimused ja v»ima-

lused laste arenguks. Kªies ise 

eelmisel aastal VOP-iga (va-

bariiklik orkestrijuhtide puhk-

pilliorkester) Hollandis ja nª-

hes, mil moel seal muusikat 

viljeletakse, v»in ºelda - igas 

vªikeses maakohas oli oma 

pisike orkester ja nii noortele 

kui vanemale p»lvkonnale oli 

auasi jªtkata traditsioone ja 

tunda naudingut muusikaga te-

gelemisest. Suur r»»m oli nªha 

meie seekordsel koosolekul nii 

paljusid lapsevanemaid, kelle 

lapsed soovivad alustada s¿gi-

sel pilli»pinguid! Soovin siin-

kohal k»igile meile meele-

kindlust ja kannatust, sest eks 

iga algus on raske ja vaid soov 

ning tahe »pitut harjutada tee-

vad l»puks meistriteks!  Tahan 

siinkohal tªnada ka Mustvee 

Muusikakooli direktorit pr. 

Riina M¿¿rseppa, kes oli ka 

meie esimesel koosolekul las-

tevanematega ja andis julgus-

tust koostººle. ¦hise koostºº 

Ăseemneksñ t»i ta kaasa ka 

mitmeid instrumente, mis ku-

luvad meile kindlasti marjaks 

ªra. Siinkohal tahan tªnada 

veel Avinurme orkestri nimel 

mitmeid fonde, kes on aida-

nud meid  mitmete instrumen-

tide ostmisel. Oleme kahel 

aastal osalenud projektis ĂIgal 

lapsel oma pillñ  EV 100  ja 

2016.aastal ostsime selle 

projekti toel timpanid, millega 

tªiendasime lººkpillide pilli-

parki ja 2017.aastal ostsime 

bariton saksofoni. Suur tªnu 

Peipsi-Alutaguse Koostººko-

jale, kes on k»iki meie pro-

jekte lªbi aastate toetanud, an-

des panuse erinevate pillide 

soetamisel, mis v»imaldavad 

helipilti mitmekesistada. 

Orkestril tªitub sellel aastal 

18. hooaeg ja 10 viimast aastat 

olen seisnud selle suurepªrase 

orkestri ees ning nªinud or-

kestrit ka veidi teise nurga alt. 

Oleme kasvanud kokku nagu 

¿ks pere, elanud ¿le mitmeid 

raskeid hetki, r»»mustanud 

paljude »nnestumiste ¿le. 

Minu jaoks ongi oluline teha 

muusikat, mille juurde kuu-

lub veel see miski, mis on 

ainuomane just meie or-

kestrile. Oleme leidnud oma 

kªekirja ja katsume hoida 

joont, mis eristaks meid teis-

test orkestritest - t»eliselt ehe 

ĂAvinurme asiñ.  Siinko-hal 

ei hakka k»iki meie esi-

nemisi ja kªimisi ¿les luge-

ma, aga usun, et paljud neist 

on jªtnud orkestri ajalukku 

toreda ja unustamatu jªlje! 

Hea meel on t»deda, et meie 

s»prus Soome Kuhmo muu-

sikutega on ajas vaid s¿ve-

nenud ja oleme teinud ja taas 

tegemas vahvaid ¿hisprojek-

te. Siinkohal kutsungi k»iki 

meie fªnne ja puhkpillimuu-

sikast lugupidavaid inimesi 

14. oktoobril kell 19.00 suu-

rele s¿giskontserdile ĂS»pra-

delt S»pradeleñ, mis toimub 

Avinurme kultuurikeskuses. 

Kuhmo on koht P»hja-Soo-

mes, kus Heiki Kalaus tººtas 

ja kus seniajani tema tege-

mistest vªga lugu peetakse. 

Selle s»pruse mªrgiks see 

kontsert teoks saabki  ja 

selleks ¿hendavaks sillaks oli 

ja jªªb Heiki. Soovin k»igile 

kaunist s¿gist ja kohtumiseni 

kontserdil! 

Avinurme orkestri 

kapellmeister Verner Mºlder 

KULTUUR 


